
PROTOKÓŁ  Nr X.2025 

z przebiegu X Sesji Rady Gminy Bogdaniec 

odbytej w dniu 31 marca 2025r. godz. 15:49 

 

 

Na skład 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 

Nieobecni: 

1. Małgorzata Buryn 

2. Bogusława Jastrzębska 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 

1. Wójt Gminy Bogdaniec 

2. Zastępca Wójta Gminy Bogdaniec 

3. Sekretarz Gminy 

4. Skarbnik Gminy 

5. Dyrektor Euroregionu ProEuropa Viadrina 

6. Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Bogdańcu 

7. Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bogdańcu  

8. Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Krzyszczynce 

9. Sołtysi Gminy Bogdaniec 

10. Pracownicy Urzędu Gminy 

11. Mieszkańcy Gminy Bogdaniec 

 

Lista obecności w załączeniu. 

 

Otwarcia X Sesji Rady Gminy Bogdaniec dokonała Beata Wiśniewska – 

Przewodnicząca Rady. Stwierdziła quorum, wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Poinformowała, iż obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad będą udostępniane w Biuletynie 

Informacji Publicznej, na stronie internetowej gminy oraz w biurze rady. Ponad poinformowała 

o obowiązkach w zakresie nieujawniania, bez uzasadnionej potrzeby, danych osobowych osób 

niebędących funkcjonariuszami publicznymi, niepełniącymi funkcji publicznej, ani 

niezwiązanych z tą funkcją. Proszę Państwa, jeszcze przed porządkiem chciałam tutaj złożyć 

życzenia. W dniu 11 marca obchodzony był w Polsce Dzień Sołtysa. To święto ma na celu 

okazanie wdzięczności i szacunku wszystkim osobom, które na co dzień dbają o swoje 

sołectwa. Sołtys to funkcja znana w polskiej wsi od wieków. Człowiek pełniący tę funkcję 

zawsze był liderem i animatorem życia mieszkańców danej miejscowości. W obecnej Polsce 

sołtys to przede wszystkim podstawa i opoka władzy samorządowej. To właśnie on ma 

bezpośredni kontakt z ludźmi, to jemu mieszkańcy przekazują swoje pomysły, obawy i potrzeby 

związane z polepszeniem jakości życia w swojej miejscowości. Z tej okazji pragniemy jako 

Rada Gminy Bogdaniec złożyć wszystkim paniom sołtyskom i panom sołtysom z terenu naszej 

gminy serdeczne życzenia, pomyślności w życiu osobistym, a także wszelkich sukcesów, a 



przede wszystkim wytrwałości w pracy na rzecz mieszkańców. Bardzo serdecznie Wam 

dziękujemy. Proponuję następujący porządek obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie X Sesji Rady Gminy Bogdaniec. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Bogdaniec. 

4. Raport o stanie lasów. 

5. Informacja z działalności Gminy Bogdaniec w Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionu      

    ProEuropa Viadrina w roku 2024. 

6. Informacja z działalności Związku Celowego Gmin MG-6 za rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka    

    Pomocy Społecznej w Bogdańcu za rok 2024. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu  

    Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej  

    w Gminie Bogdaniec na lata 2024-2030 za rok 2024. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania   

    rodziny za rok 2024. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Kierownika Środowiskowego Domu   

      Samopomocy w Krzyszczynce za rok 2024. 

11. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Bogdańcu za rok 2024. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji programu współpracy  

      z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku   

      publicznego w Gminie Bogdaniec za rok 2024. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznanych w ramach   

      pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu   

      profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania   

      Narkomanii dla Gminy Bogdaniec na lata 2022-2025. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 

17. Przyjęcie protokołu z przebiegu IX Sesji Rady Gminy Bogdaniec. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Sprawy różne (wnioski i informacje). 

 

Ad. 2 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – przedstawiła porządek obrad, zwróciła 

się z pytaniem czy są jakieś inne propozycje do porządku obrad? 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy – wnioskuje o zdjęcie z porządku obrad punktu 13 

. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznanych w ramach        

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu ich przyznawania w związku z 

trwającą procedurą opiniowania przez związki zawodowe, oraz dostosowanie kolejności 

pozostałych punktów. 



 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła w/w wniosek. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad z uwzględnieniem 

wprowadzonych zmian. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

kolejnego 3 Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Bogdaniec. Oddaję głos 

Panu Wójtowi. 

 

Ad 3 

Tomasz Kwiatkowski - W okresie od 17 lutego do 30 marca wydano zarządzenia  

w sprawie zmiany instrukcji postępowania z kluczami do budynku Urzędu Gminy Bogdaniec 

 i Gminnego Centrum Informacji oraz zabezpieczenia pomieszczeń i obiektów. Kolejne 

zarządzenie udzielenie dotacji na realizację w 2025 roku zadań publicznych gminy Bogdaniec 

w okresie, w zakresie Stowarzyszenie Bogdański Uniwersytet Trzeciego Wieku. Tytuł zadania, 

Aktywny Senior, Poznajmy Naszą Gminę. Kwota przyznanej dotacji na pierwsze zadanie to 13 

921,80 zł i na drugie zadanie 6 684,34 zł. Kolejne organizacje to Stowarzyszenie Klub Edukacji. 

Tytuł zadania, cykliczne warsztaty dla dzieci i młodzieży w kręgu kreatywnych zabaw. Kwota 

przyznana to 5133 zł. Kolejne zarządzenie to wyznaczenie Pani Beaty Kisielewicz-Chwirot, 

nauczyciela zastępującego Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Lubczynie, Pani 

Zofii Frączek, nauczyciela zastępującego Dyrektora Gminnego Przedszkola Publicznego w 

Jeninie oraz Pani Marzanny Wojciechowskiej, nauczyciela zastępującego Dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Leśników Polskich Jenińcu w przypadku ich nieobecności. Powierzono pani 

Annie Deptule pełnienie obowiązków dyrektora zespołu szkolno-przedszkolnego w Bogdańcu 

na okres od 14 marca do 31 sierpnia z powodu rozwiązania stosunku pracy z dyrektorem 

Małgorzatą Reks z powodu przejścia na emeryturę. Kolejne zarządzenie to zmiana uchwały 

budżetowej na rok 2025. Wydano pięć zarządzeń w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

bieżący rok. Zmiany dotyczyły dochodów i wydatków na kwotę 295 711,72 zł w tym dotacji 

celowej otrzymanej z budżetu państwa w wysokości 256 818,56 zł. Groszy dotyczyły karty 

dużej rodziny, zadań z zakresu ewidencji ludności, urzędu stanu cywilnego, dodatku 

motywacyjnego dla pracowników GOPS i SDŚ, dofinansowania wynagrodzeń pracowników, 

wspierania rodziny, systemu pieczy zastępczej oraz dotacji na pokrycie wydatków związanych 

z przeprowadzeniem wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej zarządzonych na dzień 18 maja 

bieżącego roku. Środków pochodzących z Funduszu Pomocy dla Obywateli Ukrainy w 

wysokości 38 893,16 zł dotyczyły zadania oświatowe, zapewnienie posiłku dla młodzieży, 

świadczenie rodziny oraz nadanie numeru PESEL. Przeniesiono z rezerwy ogólnej kwotę 107 

tys. do działu pomoc społeczna ośrodki wsparcia w kwocie 93 tys. zł na bieżące finansowanie 

jednostki Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne w Racławiu, świadczenia rodzinne, świadczenia  

z funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenie emerytalne i rentowe oraz zasiłki 

okresowe w kwocie 14 tysięcy złotych. Gospodarka nieruchomościami. W dniu 20 lutego został 

ogłoszony wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży. Pierwsza nieruchomość 

położona w Jeninie na działce oznaczonej numerem 11 na 13 o powierzchni 829 m2.  

Cena nieruchomości 120 300 zł i przetarg publiczny nieograniczony. Kolejna nieruchomość 



położona w Jeninie przy ulicy Osiedlowej na działce oznaczonej numerem 1519x4 oraz 1,4 

udziału w działce 1519x7. Powierzchnia nieruchomości 874 m2, a jej wartość to 117 500 zł. 

Działka o powierzchni 1005 m2 położona w miejscowości Jenin przy ulicy Osiedlowej  

na działce oznaczonej numerem 1519x5 oraz 1,4 udziału w działce 1519x7 i tu kwota 142 600 

zł. i czwarta nieruchomość również położona w miejscowości Jenin w ulicy Osiedlowej na 

działce 1519 na 6 oraz 1 i 4 w działce 1519 na 7 o powierzchni 661 m2 i wartość jej 95 200 zł. 

W dniu 19 marca ustanowiono służebność przesyłu na działkę o numerze ewidencyjnym 55 na 

9 położona w miejscowości Łupowo stanowiąca własność gminy Bogdaniec. Służebność 

została ustanowiona na rzecz PWE 150 spółka ZOS siedzibą w Warszawie. Ogólna 

powierzchnia pasa służebności na działce 55 na 9 to 35 m2. Ustanowienie służebności nastąpiło 

odpłatnie na okres 29 lat. W dniu 28 marca ogłoszono pierwszy przetarg ustny nieograniczony 

na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie Łupowo działka o numerze 

98 na 6 o powierzchni 3279 ha. Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 102 tys. zł. 

Nieruchomość położona jest w obszarze miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

zgodnie z ustaleniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego działka jest 

przeznaczona jako teren usług rzemiosła i produkcji nieuciążliwej. Przetarg ustny licytacyjny 

odbędzie się 5 maja bieżącego roku o godzinie 10. Spotkania robocze z przedstawicielami Stali 

Gorzów w sprawie współpracy przy organizacji imprez kierowanych do uczniów szkół  

i przedszkoli gminy Bogdaniec. Panem Emilem Zapisek Dyrektorem Zespołu Szkół Centrum 

Kształcenia Rolniczego w Kamieniu Małym w sprawie nawiązania współpracy przez 

zagospodarowanie tereny wokół urzędu gminy oraz rond na drodze wojewódzkiej DW-132. 

Mają koncepcję przesłać uczniowie z tej szkoły w ramach zajęć takie zagospodarowanie by 

zrobili dyrektorami szkół podstawowych zespołu szkolno-przedszkolnego gminnego 

przedszkola publicznego w sprawie sporządzeń arkuszy organizacyjnych i harmonogramu. 

Zastępcą Burmistrza Witnicy, Prezesem Miejskich Zakładów Komunalnych Witnicy w sprawie 

zmian warunków korzystania z ujęcia wody w Nowinach Wielkich, Dyrektorem PWIK  

w Gorzowie jego Zastępcą, Zastępcą Wójta, kierownikiem referatu panem Marcinem 

Mieszkowskim w sprawie przejęcia sieci wodociągowej na terenie gminy Bogdaniec, 

Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze, Zastępcą Dyrektora Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, lubuskim wojewódzkim Konserwatorem Zabytków, Wojewódzkim 

Inspektorem Nadzoru Budowlanego w sprawie zmiany nawierzchni drogi wojewódzkiej 130 z 

kostki brukowej na nawierzchnię asfaltową w Jeninie. Kolejne spotkanie z przedstawicielami 

Stowarzyszenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Bogdańcu, w sprawie uzgodnienia 

organizacji imprez kulturalno-oświatowych, spotkanie z zastępcą dyrektora PKP Polskiej Linii 

Kolejowej Współka Akcyjna Zakład Linii Kolejowej w Zielonej Górze celem uzgodnienia 

położenia nawierzchni asfaltowej i partycypowania w kosztach przez PKP przy remoncie 

odcinka drogi miejscowości Motylewo, PKP partycypowałaby w kosztach aby ta nawierzchnia 

była do torów i od razu z torów żeby nie zostało takie miejsce w którym ta nawierzchnia byłaby 

nie położona co ma miejsce przy ulicy Wojska Polskiego i tam ten niezadowolenie wiem,  

że wszystkich jest. Burmistrzem Marko Rutter, Burmistrzem Petershagen Egersdorf z Gminy 

Partnerskiej z Niemiec. To jest współpraca przy projektach polsko-niemieckich. Bardzo 

dziękuję pani Radnej Edycie Kiełpińskiej, która tłumaczyła nasze całe spotkanie 

kilkugodzinne. Inne spotkanie to zawarcie umowy partnerskiej ze starostą Gorzowskim 

Krzysztofem Karwatowiczem na przewodowym drogi powiatowej numer 1392 odcinka Lubno 



Stanowice. Podpisaliśmy taką umowę partnerską miesiąc temu na przebudowę właśnie tego 

odcinka od Stanowic do Lubna. No i tu kwota wkładu naszego to 377 632 zł. Pamiętacie 

Państwo jak jeszcze rok temu miało to być milion, milion dwieście dziś ta kwota jest 

zdecydowanie niższa. Zawarto umowę na powierzenie grantu na realizację projektu Aktywna 

Wieś Równy Start Współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego Plus.  

Ten grant będzie realizowany w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Bogdańcu, a dotyczyć 

będzie działań skierowanych do mieszkańców gminy Bogdaniec, obszaru LGD obejmuje 

uczniów z tego zespołu ich rodziców. Celem projektu jest wsparcie dzieci i ich rodzin, 

podnoszenie kompetencji ogólnorozwojowych. W ramach tego projektu dzieci będą 

uczestniczyły w zajęciach pozalekcyjnych. Brałem udział w Konwencie Włodarzy Zrzeszenia 

Gmin Województwa Lubuskiego, posiedzenie Zgromadzenia Związku Celowego Gmin MG6 

razem z panem radnym Andrzejem Biniewskim. Lubuskim Forum Polityki Społecznej w 

Zielonej Górze, organizowany przez Urząd Marszałkowski w Zielonej Górze. W zebraniach 

wiejskich w sprawie podziału środków w Sołectwie Racław Stanowice, Łupowo uczestniczył 

mój zastępca. Brałem udział w konferencji o nazwą Współczesne Wyzwanie dla Ochrony 

Ludności, zorganizowanej przez lubuski Urząd Wojewódzki. W zebraniach wiejskich  

w sprawie podziału środków na 2025 rok w Sołectwie Jenin, Krzyszczyna, Gostkowice, 

Lubczyno, Jasieniec, Krzyszczynka, Bogdaniec. Udział w konkursie recytatorskim 

zorganizowanym w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Bogdańcu, przeglądzie pieśni 

pasyjnych w charytatywnym turnieju piłki środkowej w Bogdańcu i walnym zebraniu 

sprawozdawczym zorganizowanym przez OSP Bogdaniec i OSP Lubczyno. Bardzo dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są pytania do 

przedstawionej informacji? Nie słyszę. W związku z tym przechodzimy do punktu kolejnego, 

4. Raport o stanie lasów oddaje głos panu Piotrowi Pietkunowi Nadleśniczemu Nadleśnictwa 

Bogdaniec. Proszę bardzo. 

 

Ad 4 

Piotr Pietkun – Nadleśniczy Nadleśnictwa Bogdaniec - Witam serdecznie. Może 

zacząłbym od podziękowań, bo za wieloletnią w ogóle współpracę tutaj z gminą czy gminy  

z Nadleśnictwa Bogdaniec Bardzo dziękuję za tą współpracę. Dziękuję też za ostatnią taką 

akcję sadzenia lasu. Mieliśmy takie wspólne działania podjęte. Była tam też pani 

przewodnicząca rady gminy. Bardzo miło, bo nam było gościć. Byli też radni z gminy, był też 

pan wójt obecny na tym sadzeniu. Było około 70 osób, czyli to też dosyć duża grupa społeczna, 

szkoła, ale też stowarzyszenia z naszej gminy Uniwersytet Trzeciego Wieku, więc za taką też 

dobrą współpracę jeszcze raz dziękuję. Natomiast dzisiaj kilka słów chciałbym powiedzieć,  

no tutaj dosyć poważnie brzmi raport o stanie lasów, ale kilka chociaż informacji chciałbym 

przekazać właśnie jak te stany, jak te lasy w Nadleśnictwie Bogdaniec, jak te lasy w gminie 

Bogdaniec wyglądają. Myślę, że to jest taka nowość, ale takie też nadleśnictwo wszystkim,  

w ogóle lasom państwowym bardzo zależy na dobrej współpracy z samorządami. No i jest taka 

inicjatywa, jest takie w zasadzie polecenie nawet ze strony dyrektora generalnego Witolda 

Kossa, ażeby, jeżeli tylko jest takie zainteresowanie, jeżeli też radni chcą wysłuchać taką 

informację, to żeby docierać i takie informacje przekazywać. No i w ten sposób tutaj też udało 

nam się taki raport opracować. Ja ten raport przekazałem tutaj do gminy, też do Rady Gminy. 



To jest dosyć szczegółowy raport. On w zasadzie odnosi się szczegółowo do tego, co działo się 

w naszych lasach bogdanieckich w 2024 roku i też jest tam wiele szczegółowych informacji, 

co ma się dziać w 2025 roku. Natomiast jeżeli państwo pozwolą, to chociaż kilka takich 

ogólnych informacji przedstawię, bo one są też dosyć istotne. No też będę chciał, żeby to było 

w takim telegraficznym skrócie, bo tych informacji rzeczywiście jest dużo. Ale na listę 

Bogdaniec to jest ponad 27 tys. hektarów lasu, z czego w gminie, tu w Bogdańcu mamy 2300 

hektarów lasu. Czyli to jest około 10%. Natomiast, ja to zawsze mówię, że to są jedne  

z piękniejszych lasów. Dlatego, że na terenie gminy Bogdaniec mamy dużo lasów liściastych, 

dużo lasów bukowych. To jest tutaj prawie 10% lasów dębowych, prawie 17%. To jest 

rzeczywiście bardzo dużo. No i trzeba powiedzieć też, że no te lasy są, no misją Nadleśnictwa 

jest w ogóle przede wszystkim ochrona lasu, zachowanie trwałości lasu, więc czasami 

pojawiają się takie jakieś niepokoje, jakieś uwagi, jakieś pytania, co dalej z tym lasem, bo ktoś 

przychodzi tutaj, był las, a teraz ten las został wycięty, nie ma go, jest jakaś powierzchnia pusta. 

Właśnie tak jak na tym wspólnym sadzeniu lasu rozmawialiśmy o tym, że trwałość lasu polega 

na tym, że też stare drzewa wycinamy, ale my mamy obowiązek w zasadzie w ciągu pięciu lat 

czyli prawie że natychmiast na tych powierzchniach wyciętych posadzić nowy las. Więc nie ma 

tu, nie ma jakiegoś zagrożenia, że ten las przestanie istnieć, przestanie funkcjonować. Naszą 

podstawową zasadą to jest właśnie zachowanie całości tego lasu. Mamy takie sporządzone 

plany urządzenia lasu. Aktualne te plany urządzenia lasu, one są sporządzone na okres 10 lat. 

Ten ostatni to jest na lata 2024-2033. Też na tej sali mieliśmy możliwość gościnnie takie 

spotkanie zrobić przy udziale też wielu osób ze społeczeństwa tutaj lokalnego, gdzie też 

mieliśmy różne głosy, co dalej z tym lasem. Ten plan jest dla nas bardzo ważnym dokumentem 

na 10 lat. My potem to dzielimy mniej więcej, co mamy w ciągu roku zrobić. Ten plan jest 

zatwierdzany przez ministra, czyli ranga tego planu jest naprawdę bardzo wysoka. Stworzenie 

takiego planu zajmuje około dwóch lat i taki audyt, raz na 10 lat w Nadleśnictwie przeprowadza 

zewnętrzna firma, u nas to robiło Biuro Urządzania Lasu. To jest audyt tego, co zrobiliśmy, co 

pozyskaliśmy, jakie działanie były podejmowane w Nadleśnictwie i jednocześnie są to plany 

na następne 10 lat. Bardzo ważny dokument, nie ma tu jakiejś swobody działania takiej, że 

Nadleśniczy wycina to, co chce, ile chce. To jest ściśle określone i też tak jak przy każdym 

spotkaniu wspominam, że lasów w Polsce mamy coraz więcej, że tak jak już się podaje taki 

wskaźnik podstawowy, to w 45 roku powierzchnia zalesiona Polski to było 21%, a aktualnie to 

jest 29, prawie 30%, czyli powierzchnia lasów w Polsce dzięki tym zalesieniom dzięki 

wieloletniej pracy leśników to ona wzrosła o 50%, czyli aktualnie mamy 50% lasów 

powierzchni leśnej w Polsce więcej, a pojawiają się takie informacje, że lasów w Polsce mamy 

coraz mniej. To są absolutnie nieprawdziwe informacje. Też w tym raporcie przedstawiłem 

dosyć szczegółowo, te nasze działania są dosyć szerokie. Ja może wspomnę, bo to też często 

mieszkańców interesuje. Na terenie gminy Bogdaniec pozyskujemy około 10-14 tys. m3 

drewna co roku. Też trzeba pokreślić, że zasobność lasów wzrasta. Wiek średni drzewostanu 

też wzrasta, lasy nam się starzeją, ale w lesie też te drzewa, sosna czy dąb czy bóg, to one mają 

jakiś taki określony wiek. No optymalny to ciężko powiedzieć, bo to tak jak u człowieka ciężko 

też stwierdzić, jaki jest wiek optymalny, ale sosna na przykład w wieku 110-120 lat, no to 

następuje taki element starzenia się, wiele tych drzew potem zamiera. Naszą rolą też jest w jakiś 

sposób taki wyprzedzający wchodzić do tego lasu i te drzewa pozyskiwać. Też po to, żeby one 

służyły do produkcji mebli, do produkcji papieru czy na inne cele. Natomiast też ten ostatni rok 



trzeba przyznać, że był bardzo taki intensywny pod względem ochrony lasu, ochrony przyrody 

i też tu było dużo działań takich prowadzonych. Tak odczytujemy, że ze strony społeczeństwa 

coraz większa ranga to jest ta funkcja nie gospodarcza lasu, nie produkcyjna, ale ta funkcja taka 

właśnie dotycząca rozwoju turystyki, dotycząca ochrony przyrody i też w tym kierunku 

próbujemy iść, czyli coraz więcej w zasadzie drzewostanów w Nadleśnictwie Bogdaniec 

zostaje nawet wyłączonych całkowicie z użytkowania, dlatego że takie są oczekiwania. Coraz 

częściej też zależy w ogóle na udostępnianiu lasów. To jest też taki cel strategiczny 

Nadleśnictwa w ogóle lasów państwowych, żeby ludność ta wokół, nie tylko z gminy 

Bogdaniec, ale też z Gorzowa, żeby korzystała z tych lasów, więc każda taka forma rozsądnego 

korzystania z lasów rozwoju tej turystyki lokalnej to jest dla nas też myślę, że korzystne i nam 

na tym zależy też, żeby jak najwięcej ludzi z tego lasu korzystało. Oczywiście są tam formy 

takie jak wjazd samochodem, te quady czy crossy, gdzie to jest niedopuszczalne i tu takiej 

zgody na takie użytkowanie, na niszczenie tego lasu nie ma. Ale wszelkie spacery, jakiś norning 

walking, jazda na rowerze czy inne formy to zachęcamy wszystkich i staramy się też ten las 

udostępniać przez wyznaczenie szlaków, przez budowę jakiejś takiej małej infrastruktury 

turystycznej. Często ta infrastruktura była i jest budowana właśnie ze środków zewnętrznych, 

ze środków unijnych. Także tutaj dobrze siedzę, że w takim miejscu, bo tych środków 

Nadleśnictwo zbyt wiele, też swoich nie ma. W skali Nadleśnictwa to jest gdzieś koło 300 tys. 

zł. Też duże kwoty to wydajemy w zasadzie na sprzątanie śmieci. Też taka nietypowa sytuacja, 

bo każdy z nas w zasadzie ma, gdzie te odpady składować, przekazywać, ale niestety też wiele 

tych odpadów ląduje gdzieś w lesie i mamy takie dzikie wysypiska śmieci albo miejsca, gdzie 

ktoś przyjechał i te odpady zostawił. No to sprzątamy. Jak nie jesteśmy w stanie dojść, kto to 

zrobił, no to musimy to sprzątać. Także ja myślę, że tak w dużym skrócie to są takie ogólne 

informacje na temat lasy, może jeszcze na temat zdrowotności tych lasów. Jest takich wiele 

elementów niekorzystnych, które w ostatnich latach się pojawiają, a więc nawet ta wiosna 

susza, coraz większa susza, coraz mniej wody w lesie, spadek poziomów wód gruntowych, 

drzewa są osłabione, pojawiają się też patogeny jakieś biologiczne, pojawiają się owady, taki 

kornik sześciozemny, bardzo niebezpieczny. No i wiele drzew zamiera. Ten stan lasu, on jest 

osłabiony, tak to można powiedzieć. Natomiast przez takie działania leśników, nadleśnictwa, 

czyli na bieżąco usuwanie drzew tych zasiedlonych, to tak nazywamy, czyli tych drzew, na 

których te patogeny w dużej ilości występują. Te drzewa są najczęściej bardzo szybko 

wywożone z lasu. To powoduje, że że też te elementy negatywne są w takim dużym stopniu 

ograniczane i nie ma potrzeby jakiegoś większego zwalczania tych szkodliwych owadów na 

przykład. Też dla nas ważną sprawą jest zabezpieczenie pożarowe tych lasów. Mamy tutaj taką 

dobrą współpracę. Przede wszystkim to są ochotnicze straże pożarne, tutaj miejscowe, też jak 

najbardziej w Bogdańcu duże zaangażowanie w gaszenie tych lasów. Jak są takie warunki 

skrajne, my też mamy pewien system monitorowania lasów. Naszą rolą w zasadzie jest jak 

najszybciej ten pożar zlokalizować i móc dotrzeć do tego pożaru straży. Myślę, że to może w 

takim telegraficznym skrócie tyle na ten temat. Więcej informacji jest w tym raporcie. Ja bym 

taki może nie wniosek, ale taką uwagę przedstawił, że gdyby był tylko kręć ze strony radnych 

może kiedyś spotkać się właśnie w lesie i więcej powiedzieć na temat tej gospodarki leśnej, to 

bardzo chętnie zapraszam. Można by na ten temat mówić naprawdę długo, natomiast 

chciałbym, żeby taki wniosek tutaj się pojawił, że jednak te lasy są naprawdę dobrze 

zaopiekowane. Leśnicy, leśnik to jest nie tylko profesja zawodowa, ale to jest też pewna pasja. 



Tutaj na terenie gminy Bogdaniec jest dwóch takich leśników chyba znanych, bo Waldemar 

Jedynak wieloletni też radny powiatowy, jest Jan Jankowski. To są ludzie pasjonaci, oni 

mieszkają przy lesie, oni żyją tym lasem, całe życie z tym lasem w jakiś sposób też związują, 

związali i naprawdę robią wszystko, co można, żeby ten las był w takim stanie optymalnym. 

Także z mojej strony to dziękuję bardzo, zapraszam. Może uda się takie spotkanie kiedyś 

zorganizować gdzieś w lesie i więcej na temat lasów powiedzieć. A jeżeli oczywiście jakieś 

pytania podchwytliwe są, to mogę spróbować odpowiedzieć. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa ma 

pytania do Pana Nadleśniczego? Nie słyszę. Ze swojej strony bardzo serdecznie dziękuję. Akcja 

sadzenia lasów to naprawdę bardzo była bardzo super i przyniosła dużo efektu. Spora grupa 

radnych w tej akcji uczestniczyła. Także dziękuję za zaproszenie. Myślę, że takie spotkanie uda 

się zorganizować. Bardzo chętnie skorzystamy. 

 

Piotr Pietkun – Nadleśniczy - Zapraszamy młodzież, szkoły zapraszamy. Ale już te 

szkoły z gminy Bogdaniec to myślę, że większość miała taką okazję. Świetnie ta młodzież 

angażuje się w takie działania. Myślę, że to jest bardzo pozytywne działanie. Też pokazujemy, 

że nie sadzimy tylko sosny, ale to jest cała gama gatunków tych, jak my mówimy, 

biocenotycznych. Sadzimy klona, sadzimy jawora, wiąza, klony, brzozy, sadzimy całą gamę 

krzewów, no długo by wymieniać. Także zapraszam w ogóle do korzystania też z tych naszych 

pięknych lasów Bogdanieckich. Mamy piękne lasy. To są lasy też takie i ciekawe pod względem 

gatunkowym, ale też ten teren jest zróżnicowany. Wiele osób z Państwa tu korzysta z tego, 

właśnie ten Nornic Wal king to jest bardzo popularne u nas, ale też rowery, bieganie. Bardzo 

serdecznie zapraszamy. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 5. 

Informacja z działalności Gminy Bogdaniec w Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionu      

    ProEuropa Viadrina w roku 2024, oddaje głos Panu Dyrektorowi Krzysztofowi Szydład 

Proszę bardzo. 

 

Ad. 5 

Krzysztof Szydłak – Dyrektor Euroregionu Pro Europa Viadrina - Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Panie Wójcie, Panie i Panowie Radni, bardzo dziękuję za zaproszenie na 

dzisiejszą sesję i za możliwość krótkiego przedstawienia działalności gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin Polskich Euroregionu Pro-Europa Viadrina, ale na początku chciałbym się przyłączyć też 

do życzeń Pani Przewodniczącej i życzyć dla Pani, Panów Sołtysów wszystkiego co najlepsze. 

Dziękuję za to, co Państwo robicie dla nas, dla mieszkańców wszystkich sołectw. Także 

dziękuję bardzo. Stowarzyszenie Gminy Polskie jest częścią Euroregionu Pro Europa Viadrina. 

Euroregion powstał w 1993 roku i on zawsze mógł liczyć na spłacie wszystkich wójtów, 

pracowników urzędów gminy, jak i też pracowników różnych instytucji z państwa Gminy i też 

chciałbym w tym miejscu wszystkim tutaj podziękować, bo stowarzyszenie opiera się na 

czynniku połączonym, tak jak my ze sobą współpracujemy, jest nam łatwiej pewne wspólne 

interesy bronić i, powiem tak, kolokwialnie załatwiać różne kwestie. Także bardzo Państwu 

dziękuję. Drugi rok dla nas jest też rokiem ważnym. Mieliśmy w ramach stowarzyszenia temat 



posiedzenia wolnego zabrania członków, planu nowe władze, stowarzyszenia. Obecnie ten 

region liczy po polskiej stronie 28 gmin i 3 powiaty. Strony niemieckie są to 3 powiaty, różne 

instytucje, Uniwersytet Europejski Viadrina, Izba Przemysłowo-Handlowa, Izba 

Rzemieślnicza, związki zawodowe. Ten region na dzień dzisiejszy zamieszkuje około 800 

tysięcy mieszkańców. Współpraca, jeśli chodzi o stronę niemiecką, dotyczy realizacji różnych 

projektów. Też w przypadku naszego regionu spotykaliśmy się z Panem Wojewodą, Markiem 

Cebulą i dyskutowaliśmy właśnie o rozwoju edukacji, modernizacji linii kolejowej 203. i RB26, 

rozbudowa sieci koniecznych punktów informacji, czy to jest z powodu służb ratownictwa 

i problemy TG ASR, która występowała u nas. Zwróciliśmy się do ministra infrastruktury 

naszego rządu i rządu Niemiec w sprawie właśnie ratyfikacji rozbudowy tzw. Kolei wschodniej, 

czyli tego połączenia do Berlina. Otrzymaliśmy informacje ze strony polskiej, że oczywiście 

ministerstwo nasze popiera tą rozbudowę i modernizację i elektryfikację też linii, która jest u 

Państwa. Jak Państwo słyszeliście, dzisiaj chyba będzie aktualizowany ten plan kolejowy w 

Polsce, gdzie w zapisach może się znaleźć też elektryfikacja właśnie połączenia Kostrzyn-

Gorzów. Jeżeli chodzi o stronę niemiecką, to jest trochę inna sytuacja. Tam ta kwestia dotyczy, 

rząd federalny powiedział, że, odpisał, że ta kwestia należy do Kraju Związkowego 

Brandymburgia. Jeżeli chodzi o interreg, w ubiegłym roku zakończyliśmy poprzednią edycję 

interregu. Zakończyliśmy rozliczanie 56 projektów. Między innymi 156 dwa dotyczyły gminy 

Bogdaniec, były, to międzynarodowej zawody strażackiej, międzynarodowej szlak konny. 

Trudy finansowania, które przekazaliśmy, to 5700 euro dofinansowania z Unii i 1520 z budżetu 

rządu polskiego. Jeżeli chodzi o inne kwestie, realizowaliśmy też taki projekt edukacyjny 

Dialog, w którym też przedstawialiśmy państwa współpracę ze szkołami Bogdaniec, które są 

w Netrebin i w Budencyk. Jeżeli chodzi o nową perspektywę funduszu rozpoczęła się nowa 

perspektywa unijna dotycząca lat 21-27, chociaż mieliśmy rok 24, czyli mamy 3 lata 

opóźnienia. I te fundusze są zarządzane przez Ministerstwo Spraw Wszystkie dokumenty, 

którymi my się obserwujemy, są zatwierdzone przez to Ministerstwo i w trakcie drugiego roku 

zostały zatwierdzone wytyczne. Zaraz na drugiej godzinie prowadziliśmy nabór wniosków. 

Teraz też jest to troszkę z kimś skomplikowane, bo teraz my zarządzamy częścią funduszu, 

gdzie składa się wnioski również dla nas składa strona niemiecka. No i to w ogóle powoduje, 

że ten fundusz trochę inaczej funkcjonuje. Prowadziliśmy różnego rodzaju szkolenia. We 

wrześniu odbyła się też taka konferencja inauguracyjna, ten fundusz w Słubicach, byli 

przedstawiciele Komisji Europejskiej, był pan Wojewoda, byli przedstawiciele Ministerstw 

naszego podróży regionalnych z Warszawy, jak i z Brandenburgii. Również uczestniczył pan 

Wójt był z nami,  też byli inni przedstawiciele z terenu czy też państwa gminy, czy też 

pozostałych gmin należących do nas. Jeżeli chodzi o ten nabór, który się odbył w nowym roku, 

wpłynęło do nas, do Gorzowa, 67 wniosków na kwotę 740 tys. euro. Zatwierdziliśmy 65 

projektów i między innymi jeden z projektów był Święto Chleba z ubiegłego roku. Jeżeli chodzi 

o projekty, które są zarządzane przez stronę niemiecką, tam wpłynęło 20 projektów. My 

zatwierdziliśmy 12 projektów. Też realizujemy takie inne projekty, tzw. duże. Jednym z nich 

jest projekt edukacyjny Edu-Viadrina, gdzie razem z Wojewódzkim Ośrodkiem Metodycznym 

przygotowujemy też takie scenariusze różnego rodzaju wydarzenia, projekty i też one dotyczą 

różnych tematów, m.in. dziedzictwa kulturowego i z całą pewnością te kwestie dotyczące 

dziedzictwa będzie można u Państwa w Zagrodzie Młyńskiej zrealizować. Zaczynamy też 

realizację takiego projektu graniczne punkty informacyjne. Ten projekt realizowany jest w 



czterech Euregionach, czyli u nas w Gorzowie, we Frankfurcie, w Guberni, w Gubinie. I jeżeli 

będziecie Państwo, czy macie Państwo jakiekolwiek pytania związane z sytuacją w Niemczech, 

czy jeżeli tam swoje dzieje się, czy są jakieś kwestie inne i chcecie Państwo mieć informacje, 

zawsze musicie się do nas zwrócić. My postaramy się Państwu na te kwestie, te pytania 

dotyczące kwestii niemieckich odpowiedzieć. W tym roku dofinansowaliśmy jeden projekt u 

państwa, projekt z stowarzyszenia i zespołu szkół, ze szkołą w Netrobin. Również my jako 

wszystkie Euroregiony polsko-niemieckie, bo są cztery regiony na granicy polsko-niemieckiej, 

wystosowaliśmy też apel, pismo do rządu RP i do rządu Niemiec o zwiększenie środków na 

dofinansowanie tej wymiany młodzieży, bo te środki są niewystarczające. Polski rząd 

zwiększył dotację w ubiegłym roku o 4 miliony złotych na wymianę młodzieży. Też my jako 

stowarzyszenie uczestniczymy w bardzo różnych komisji, gremiu, czy to też takiej komisji 

międzyrządowej polsko-niemieckiej, czy to też Federacja Regionów RP, czy też tam 

Wojewódzkim Zespole Koordynacji Rozwoju Kształcenia i Szkolenia Zawodowego, gdzie 

staramy się właśnie też wszędzie te kwestie dotyczące naszych samorządów i tej współpracy 

transgenicznej przekazywać. Dziękuję bardzo.  

 

Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania do Dyrektora w tym punkcie? Nie 

słyszę. Wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 13 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że 

Informacja z działalności Gminy Bogdaniec w Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionu 

ProEuropa Viadrina w roku 2024 została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym 

(informacja w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

6 Informacja z działalności Związku Celowego Gmin MG-6 za rok 2024. Bardzo proszę Pana 

Wójta o przedstawienie informacji.  

 

Ad. 6 

Tomasz Kwiatkowski- Wójt Gminy - Bardzo dziękuję. W roku 2024 miało miejsce pięć 

posiedzeń zgromadzeń, na których podjęto 22 uchwały. Dwa posiedzenia komisji rewizyjnej. 

Członkiem komisji rewizyjnej jest przedstawiciel gminy Bogdaniec, obecnie Pan Andrzej 



Biniewski, który obecnie był na jednym posiedzeniu. Na wcześniejszym posiedzeniu była Pani 

Teresa Astel. W ramach zadania dotyczącego gospodarowania odpadami komunalnymi 

wystosowano 51 wezwań. Po złożeniu deklaracji w związku z zgonami urodzeniami 

mieszkańców przeprowadzono 11 postępowań administracyjnych. W związku z niezłożeniem 

lub błędnym złożeniem deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w celu wyjaśnienia danych złożonych w deklaracji, wysłano 17 wezwań. 

Złożono 358 deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami w biurze Związku 

Celowego Gmin. Związek prowadził w 2024 roku działania edukacyjno-informacyjne w 

zakresie prawidłowego gospodarowania odpadami komunalnymi dla mieszkańców Związku, 

w tym również gminy Bogdaniec. W ramach kampanii edukacyjnej pod nazwą Więcej 

Rozumiesz, Lepiej Segregujesz przeprowadzono działania, były to cztery działania. 

Organizacja stoiska ekologicznego podczas lubuskiego święta chleba, realizacja prelekcji na 

temat gospodarowania odpadami komunalnymi dla uczniów szkół podstawowych, które 

zgłosiły chęć udziału, dystrybucja aluminiowych bidonów na wodę dla szkół które jako 

pierwsze zgłosiły się na udział w prelekcjach. Organizacja konkursu plastycznego, Wiedza 

Dobrze Posegregowana. W dniu 3 lutego otwarty został punkt selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych w miejscowości Łupowo, z którego skorzystało 1213 mieszkańców. Wysłano 

1392 upomnienia o zapłatę do właścicieli nieruchomości w gminie Bogdaniec w roku 2024 na 

kwotę 322 773,24 zł. W 2024 na terenie gmin Bogdaniec zezwolenie Zarządu Związku 

Celowego Gmin MG6 w zakresie opróżnienia zbiorników odpływowych lub osadowników 

instalacji przydomowych, oczyszczalni śniegów i transportu, nieczystości ciekłych posiadało 

12 podmiotów. Te podmioty są wymienione w sprawozdaniu, które każdy z radnych otrzymał. 

Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania do Pana Wójta w tym punkcie? 

Nie słyszę. Wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami głosowania, za 13 

głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że Informacja z działalności 

Związku Celowego Gmin MG-6 za rok 2024 została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu 

jawnym (informacja w załączeniu). 

 

 



Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

7 Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka     

Pomocy Społecznej w Bogdańcu za rok 2024. Bardzo proszę oddaję głos Pani Kierownik 

Renacie Gorczyca. 

 

Ad. 7 

Renata Gorczyca – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bogdańcu -  

Szanowni Państwo. Sprawozdanie zostało szczegółowo omówione na komisji. Nadmienię 

tylko, że budżet jakim dysponował Ośrodek Pomocy Stołecznej w roku 2024 to kwota 

6,930,834,01 zł. Budżet ten został zrealizowany zgodnie z potrzebami naszej gminy, rzetelnie 

i zgodnie z zasadami racjonalnego gospodarowania zawartymi w ustawie o finansach 

publicznych. Jeszcze raz nadmienię, potrzeby ośrodka pomocy na bieżący rok to jest pilna 

termomodernizacja budynku. Jeśli macie Państwo jakieś dodatkowe pytania, to postaram się 

odpowiedzieć. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania do Pani Kierownik w tym punkcie? 

Nie słyszę. Wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami głosowania, za 13 

głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że uchwała w sprawie  

przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bogdańcu  

za rok 2024.  została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie w załączeniu). 

 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

8 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu     

Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej  

w Gminie Bogdaniec na lata 2024-2030 za rok 2024, ponownie proszę Panią Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

 

 



Ad. 8 

Renata Gorczyca – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bogdańcu -  

Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających 

Przemocy Domowej na lata 2024-2030 został w ubiegłym roku zmieniony 1 października, 

ponieważ weszły nowe rozporządzenia i nowa ustawa regulująca to zadanie. Celem tego 

programu jest przeciwdziałanie przemocy domowej, ochrona osób doznających przemocy oraz 

zwiększenie skuteczności profesjonalnej pomocy. Realizatorem gminnego programu  

są następujące podmioty. Gminny ośrodek pomocy społecznej, komisja rozwiązywania 

problemów alkoholowych, placówki oświatowe na terenie naszej gminy, Gminny Zespół 

Interdyscyplinarny powołany zarządzeniem Wójta, Komisariat Policji, Służba Zdrowia, Sąd 

Rejonowy, Organizacje Pozarządowe, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie oraz Kuratorska 

Służba Sądowa. Najważniejsze zadania, jakie były realizowane w ubiegłym roku, było  

to podejmowanie działań, które miały na celu poprawę sytuacji rodzin zagrożonych zjawiskiem 

przemocy domowej, podejmowanie działań profilaktycznych w zakresie przeciwdziałania 

przemocy domowej, udzielanie pomocy dzieciom, młodzieży z rodzin zagrożonych przemocą 

domową oraz doznających przemocy domowej. W ubiegłym roku główne zadania 

przeciwdziałania przemocy domowej realizował również zespół interdyscyplinarny. 

Chciałabym nadmienić, że zostało prowadzonych 12 niebieskich kart. Pomoc społeczna 

założyła dwie niebieskie karty, Policja 9, Oświata 1, Ochrona Zdrowia i Gminna Komisja 

Przeciwdziałania alkoholizmowi nie założyła w ubiegłym roku żadnej niebieskiej karty.  

Dziękuję. Jeżeli macie Państwo pytania, to postaram się odpowiedzieć. 

 

Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania do Pani Kierownik w tym punkcie? 

Nie słyszę. Wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 13 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że uchwała 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Bogdaniec na lata 

2024-2030 za rok 2024  została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie w 

załączeniu). 

 



 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

9 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania   

rodziny za rok 2024, oddaję głos ponownie pani Kierownik. 

 

Ad. 9 

Renata Gorczyca – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bogdańcu -  

Gminy Program Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 został utworzony w oparciu o ustawę 

o wspieraniu rodziny i system pieczy zastępczej. Jest to program, który jest realizowany 

głównie poprzez pracę asystenta rodziny. Dzięki temu programowi zatrudniamy asystenta 

rodziny, otrzymujemy dodatkowe środki na zatrudnienie asystenta i na dodatek dla asystenta 

rodziny. Realizatorami programu, którzy współpracują z asystentem rodziny jest Policja, 

Ośrodek Pomocy Społecznej, Sąd Rejonowy, Gminna Komisja do Spraw Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, Szkoły, Przedszkola, Powiatowy Urząd Pracy, Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie, Urząd Gminy Świetlice Środowiskowe. W ubiegłym roku Wsparciem 

zostało objętych 17 rodzin. 13 dzieci z terenu naszej gminy umieszczono było w pieczy 

zastępczej, w tym jedno dziecko w specjalnym młodzieżowym ośrodku wychowawczym. 

I kolejny raz tutaj nadmienię, że jest to najdroższa forma zabezpieczenia w pieczy zastępczej 

właśnie ośrodek młodzieżowy, który kosztuje nas miesięcznie 4,5 tysiąca, a wzrośnie do 6 

tysięcy w tym roku. Tak jak już wspomniałam, asystent realizował swoją pracę w 17 rodzinach. 

Były to rodziny, w których jest zagrożenie odebraniem dziecka, bądź dzieci zostały odebrane. 

Zadaniem asystenta jest taka współpraca z rodziną, aby jak najmniej dzieci było umieszczanych 

w pieczy zastępczej. Dziękuję bardzo,  jeśli macie Państwo pytania, to również postaram się 

odpowiedzieć. 

 

Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania do Pani Kierownik w tym punkcie? 

Nie słyszę. Wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 13 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że uchwała 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2024  

została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie w załączeniu). 



 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Kierownika Środowiskowego Domu   

Samopomocy w Krzyszczynce za rok 2024. Bardzo proszę Panią Kierownik o przedstawienie 

sprawozdania. 

 

Ad. 10  

Estera Piwońska -Fabianowicz – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Krzyszczynce - Szanowni Państwo, chciałam tak pokrótce przedstawić funkcjonowanie ŚDS 

w Krzyszczynce w ubiegłym roku. Czy to będzie działać? Działa, działa. Dziękuję. To jest  

w pokrótce plan. Przeznaczenie ŚDS w Krzyszczynce. Placówka posiada 25 miejsc. Posiadała, 

będę mówić w trybie przeszłym ze względu, że mieliśmy inną organizację, tak jakby placówki 

w ubiegłym roku. Teraz już mamy inną. Więc na rok 2024 posiadaliśmy 25 miejsc. 5 typu B, 

10 typu C i 10 typu D. Opisane są przeznaczenia, czyli dla osób z niepełnosprawnością 

intelektualną, dla osób z pokazujących inne przewlekłe zaburzenia czynności psychicznych 

oraz dla osób ze sprzężeniami i spektrum autyzmu. Cel Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Krzyszczynce, przede wszystkim jest to, aby w ramach indywidualnych i zespołowych 

treningów umiejętności społecznych polegających na nauce, rozwijaniu lub podtrzymywaniu 

umiejętności z zakresu czynności dnia codziennego i funkcjonowaniu w życiu społecznym. 

Tu chciałam Państwu przedstawić nasz zespół, bo to wszystko, co się dzieje w Krzyszczynce, 

nie dzieje się samo, więc to wszystko się dzieje za sprawą tych pięciu pań, które są tam, 

te wyższe wszystkie ode mnie, nie? Te wszystkie pięć pań, to wszystko wykonuje samodzielnie 

naprawdę cudowne kobiety. Finanse. W ubiegłym roku nasz budżet wynosił 805 875 zł i 36 

groszy. Chciałabym powiedzieć, że większość z tego budżetu po prostu zostało przeznaczone 

na płace, wynagrodzenia i wszystkie pochodne, które od wynagrodzeń właśnie należą. 

Warsztaty, jakie przeprowadzamy, Tom.in. warsztaty artoterapii, silvoterapii, warsztaty 

stolarskie, krawieckie, kulinarne, polisensoryczne. Przeprowadzono również rehabilitację 

ruchową, warsztaty komputerowe, warsztaty muzykoterapeutyczne, ceramiczne i inne, które 

wynikają z planu rocznego. uroczystości wewnętrzne, jakie się u nas działy. Ja tylko tutaj 

nadmienię, że to jest część wypisana z akcji, ponieważ nie sposób wypisać wszystko, co robimy 

na bieżąco. I takie dla nas najważniejsze, takie wewnętrzne, to są obchody urodzin u 

uczestników i pracowników. To jest zawsze wielkie wydarzenie u nas, ponieważ każdy chce 

mieć ten dzień dla siebie i tam wtedy, w ten dzień wszyscy żyją tymi swoimi urodzinami. Co 

miesięczne spotkanie w ramach dyskusyjnego klubu książki w ramach współpracy z Biblioteką 

Publiczną w Bogdańcu, śniadanie wielkanocne, gitarowe ognisko, popołudniowe spotkanie 

integracyjne z rodzinami uczestników, organizacja dnia dziecka z niepełnosprawnościami z 

terenu gminy Bogdaniec we współpracy z Gminą Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Bogdańcu, 

występ dzieci zespołu szkolno-przedszkolnego w Bogdańcu pod tytułem Brzydkie kaczątko, 

obchody świąt państwowych, obchody szóstej rocznicy powstania placówki, Dni Seniora 

obchodziliśmy wewnętrznie oraz braliśmy udział w Dniu Seniora, wigilijne spotkanie 

opłatkowe  

z zaproszonymi gośćmi i inne uroczystości wynikające z rocznego planu działalności. 

Spotkania zewnętrzne. Był to wyjazd do kina, wyjazd na zabawę karnawałową w stylu PRL 



organizowanym przez SDS w Strzelcach Krajeńskich. Światowy Dzień Dziergania w miejscach 

publicznych organizowany przez Bibliotekę, Narodowe Czytanie również tutaj. Była to duża 

akcja organizowana przez Bibliotekę wraz z innymi placówkami, wyjazdy do Zagrody 

Młyńskiej, wycieczka edukacyjna oraz piknik w zagrodzie, udział w pielgrzymce osób chorych 

i niepełnosprawnych, udział w paraolimpiadzie w Krzęcinie oraz zabawa Andrzejkowa w ŚDS 

w Brzozowcu. Akcje społeczne, w których wzięliśmy udział, to jest akcja sprzątania świata na 

straży czystej ziemi, akcja żonkile organizowana przez Bibliotekę. Nasi uczestnicy byli również 

wolontariuszami Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Zebrali 818 zł. Udział w akcji 

Czapka w kryzysie, o której też wspominała pani Ania w Bibliotece i udział w akcji Sadzimy, 

zorganizowane przez Nadleśnictwo Bogdaniec i Lasy Państwowe. Działanie projektowe,  

w jakie wzięliśmy udział, czyli projekt Zielona Budka, sfinansowany przez LGD w Sulęcinie, 

napisany przez Stowarzyszenie Splecione Ręce. Była to akcja społeczna, mająca na celu 

wymianę roślin, ale też były warsztaty wiedzy o roślinnościach, zdobienie donic, 

zabezpieczanie roślin przed zimą. Bardzo fajna, integracyjna akcja mieszkańców gminy 

Bogdaniec. I liczy się droga, to już bardzo duży projekt pozyskany z Ministerstwa który opiewał 

na 48 200 zł. Były to rajdy rowerowe organizowane na terenie gminy Bogdaniec. Niektórzy  

z Państwa mieli okazję w nim uczestniczyć. Myślę, że bardzo fajna akcja. Dzięki temu 

pozyskaliśmy rowery do treningów dla naszych uczestników i co najważniejsze właśnie 

przyczepkę do tych rowerów, żeby mogli uczestniczyć z nami osoby, które nie mogą się 

poruszać samodzielnie. Dodatkowe środki jakie zdobyliśmy to właśnie w ramach funduszu 

remontowego udało nam się zabezpieczyć narożniki we wszystkich pomieszczeniach w 

placówce oraz wykonano drobne prace remontowe i to o czym wspominałam naprawić tą połaź 

dachową nad biurem pracowników, która uległa zalaniu. No i planowane zmiany na ten rok  

to było wprowadzenie domu typu A dla osób przewlekle psychicznie chorych oraz zmiany 

funkcjonowania placówki od 7 do 15. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania do Pani Kierownik w tym punkcie? 

Nie słyszę. Wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 13 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że uchwała 

w sprawie przyjęcia sprawozdania Kierownika Środowiskowego Domu Samopomocy  



w Krzyszczynce za rok 2024 została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

11. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Bogdańcu za rok 2024,, 

bardzo proszę Panią Dyrektor o przedstawienie sprawozdania. 

 

Ad. 11 

Anna Janasz-Durbajło – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Bogdańcu - Dzień 

dobry. Szanowni Państwo, po części już podczas obrotu Komisji przedstawiłam nasze działania 

biblioteczne w roku ubiegłym, przede wszystkim skupiając się na budżecie oraz wydarzeniach, 

które miały miejsce w bibliotece, wydarzeniach promujących czytelnictwo oraz tych 

wydarzeniach kulturalnych. Chciałabym dopowiedzieć istotne rzeczy, jeżeli chodzi  

o funkcjonowanie biblioteki. Zatem biblioteka, jest książką o tym mówiłam już w prezentacji 

podczas komisji, ale biblioteka to budynek i od tego trzeba zacząć. W 2022 roku została 

biblioteka oddana po modernizacji. W zeszłym, ubiegłym roku, czyli w roku, którego dotyczy 

moje sprawozdanie, mieliśmy możliwość uczestniczenia w gali lubuskiego ministra budowy. 

 I na tej gali otrzymaliśmy my jako budynek gmina Bogdaniec, bo to gmina może się pochwalić 

tym budynkiem, wyróżnienie jako właśnie budynek spełniające wymogi już myślę, że 

nowoczesne. Chociażby to, że jesteśmy budynkiem dostępnym dla osób niepełnosprawnych, 

pełnym słowa tego znaczeniu, ponieważ mamy dostępność architektoniczną, jak również 

dostępność, jeżeli chodzi o możliwość uczestniczenia wszystkich osób w wydarzeniach 

kulturalnych i czytelniczych. Budynek to jedno, ale żeby mieć piękny budynek i z niego 

korzystać trzeba zapewnić to wnętrze, czyli to serce działalności, bo sam budynek o niczym nie 

świadczy. Natomiast to serce, ta działalność, ta współpraca nas wszystkich tutaj z terenów 

gminy Bogdaniec może przyczynić się do tego, żeby ta działalność była coraz efektywniejsza, 

żeby docierała poza ramy tego budynku. I o tym miałam możliwość w zeszłym roku mówić 

podczas Międzynarodowej Konferencji Modernizacja Przestrzeni i Co Dalej, podczas której 

promowałam nie tylko naszą bibliotekę, ale właśnie naszą społeczność, społeczność gminy 

Bogdaniec. Mówiąc o tym, że chcemy tu, w naszej bibliotece, w naszej społeczności stworzyć 

właśnie to trzecie miejsce. Trzecie miejsce, czyli to poza pracą, nauką, to, które będzie 

odwiedzane przez naszych użytkowników, mówię o wszystkich mieszkańcach, począwszy od 

tych najmłodszych do tych najstarszych, ale tak jak wspominałam podczas poprzedniej 

prezentacji, budynek to jedno, ale jego wnętrze i działalność to jest sercem nas wszystkich, 

 i tutaj myślę, że to serce nam rośnie z roku na rok. Widzę to poprzez naszą współpracę  

z państwem, z państwem jako z sojuszami, z mieszkańcami, z organizacjami, które z nami 

razem współpracują. I na przełomie dwóch lat, których mam przyjemność prowadzić tę 

bibliotekę, widzę, że ta współpraca rośnie w siłę. To jest ciekawe zjawisko, bo zaczynając pracę 

w bibliotece myślałam, że książki to jest coś, co wymarło. Natomiast książka to jest coś, od 

czego możemy zacząć, a wzbogacić ją o inne działania i to się sprawdza. Dziś, kiedy biblioteki 

trochę zmieniają swoje funkcjonowanie, bo biblioteki stają się ośrodkami kultury, ponieważ 

taka jest potrzeba społeczeństwa, u nas też ją widać, ale od książki można zacząć wszystko. 

Otóż to. Biblioteka jako trzecie miejsce. W zeszłym roku realizowaliśmy program Blisko, który 

założył właśnie to hasło Biblioteka Książka Blisko Człowieka, dzięki któremu mogliśmy  



i dokształcić się oraz zaprosić bibliotekarzy z województwa lubuskiego do współpracy oraz 

móc obserwować biblioteki w Polsce, bo wszyscy pracownicy biblioteki byli na spotkaniu  

w polskich bibliotekach i mogliśmy troszkę podpatrzeć, jak to funkcjonuje i trochę przenieść 

na nasz grunt tych dobrych praktyk. współpracować jeszcze ściślej z wami, z sołtysami,  

z mieszkańcami. Myślę, że się to zadziewa, chociażby przez to, że wszystkie informacje, które 

promujemy w naszej bibliotece, staramy się, aby były udostępnione w przestrzeni publicznej. 

Co miesiąc rozwozimy plakaty po wszystkich tablicach sołeckich. Oczywiście dbamy o to, aby 

w kolejnym miesiącu je zwinąć, wyrzucić, bo to też jest problem, jak wiemy, ale też 

nawiązaliśmy współpracę z sołtysami, żeby też z sołectwem przekazywać informacje, ale to nie 

tylko o to chodzi. My jesteśmy tu po to, żebyście Wy też korzystali z naszej współpracy i tak 

się dzieje. Pomału, małymi kroczkami, ale tak się dzieje i tylko wtedy mamy szansę, aby 

właśnie to trzecie miejsce na ziemi powstało. Zatem książkę i co dalej? Wszystko. To jest ta 

synergia, to dobra współpraca, to chęć działania ze wszystkimi i dla wszystkich. Ponieważ jak 

zaczęłam wypisywać, a nie chciałabym tutaj może aż tak iść i dalece zajmować Państwu czas, 

jak zaczęłam wypisywać grupy formalne i nieformalne oraz instytucje, z którymi udało nam 

się, mówię tylko na terenie lokalnym, czyli tej gminnej naszej współpracy wymienić, okazało 

się, że ich jest ogrom. Przede wszystkim gmina Bogdaniec, której bardzo dziękuję za wsparcie. 

Właściwie nie powinno nam tutaj mówić, że to jest nasza grupa, z którą współpracujemy, bo ja 

to odczuwam jako jedność. My pracujemy tu, spełniamy swoje misje dla tej naszej gminy. 

Jesteśmy tu i teraz. Środowiskowy Dom Samopomocy, Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne w 

Racławiu, Uniwersytet Trzeciego Wieku, Nadleśnictwo Bogdaniec, Kolo Pszczelarze, 

Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Bogdanieckiej, Stowarzyszenie Poszukiwawczo-

Historyczne Dolina Trzech Milów, Muzeum Lubuskie Zagroda Młyńska, placówki oświatowe 

z terenu gminy Bogdaniec i tu też tą świadomością mogę powiedzieć, że wszystkie placówki 

oświatowe. Klub Kreatywnych Bogdaniec, Zespół Jagienki Śpiewaj Mi, Stowarzyszenie 

Aktywnych Bogdaniec, Stowarzyszenie Klub Edukacja oraz Sołectwa z terenu Gminy. Jeśli my 

w jakimś zakresie jeszcze nie współpracujemy zbyt dobrze, to mamy ten rok oraz kolejne lata, 

żeby to poprawić. Myślę, że to i tak już jest wiele. I tak jak wspominałam poprzednio, warto 

żebyśmy wyszli też poza budynek. On jest piękny, mamy się o czym pochwalić, ale ta 

działalność, myślę, żeby wszyscy nasi mieszkańcy mogli z niej skorzystać, to musimy zrobić 

troszkę krok do przodu i wyjść poza mury tego pięknego budynku. Wrócę tylko pokrótce, 

biblioteka w liczbach. Najważniejsze dla mnie jest to, że mamy tak bogatą galę otwarcia 

biblioteki, tego budynku, z którego można korzystać, a wiemy to, ponieważ przeprowadziliśmy 

diagnozę potrzeb społeczeństwa lokalnego w ubiegłym roku, która jest dostępna oczywiście na 

naszej stronie internetowej, że tak naprawdę chyba chyba blokujemy argument, żeby 

powiedzieć, że nie ma kiedy odwiedzić noc w bibliotece. Bo dostępność od 7.30 do 20.30  

w tygodniu oraz jeszcze w soboty myślę, że każdy znajdzie coś dla siebie. Tylko trzeba chcieć.  

O budżecie biblioteki mówiłam już Państwu na poprzednich spotkaniach Komisji, natomiast 

warto podkreślić, że budżet zeszłoroczny przekazany przez organizatora stanowił zaledwie w 

80% pokrycie kosztów utrzymania pracowników. A jak mamy piękny budynek, który ma ponad 

850 metrów kwadratowych oraz przynależące do budynku ziemię, parking i zieleń, pamiętajmy 

o tym, że żeby o to zadbać, też potrzebne są środki. Dlatego pozyskujemy środki z zewnątrz,  

z projektów, ale o to trzeba głośno powiedzieć. One raz są, raz ich nie ma. Można je pozyskać 

i myślę, że to robimy dosyć prężnie. Natomiast to są środki, które nie są pewniakiem w każdym 



roku, a myślę, że są potrzebne, bo zdają sobie sprawę, jakie środki otrzymaliśmy poza źródeł 

organizatora w ubiegłym roku jest to ponad 156 tysięcy, to gdybyśmy ich nie mieli, to o ile 

wyższe byłyby nasze działania i o ile mniej moglibyśmy zorganizować, gdybyśmy nie posiadali 

tych środków. O współpracy ze środowiskiem lokalnym mówiłam już i to jest coś, na czym 

nam zależy i będziemy chcieli rozwijać również w kolejnych latach. Nasze zajęcia promujące 

czytelnictwo oraz wydarzenia kulturalne już również mówiłam, więc myślę, że będzie można 

się do tego odnieść, zobaczyć. A najlepszym odzwierciedleniem tego wszystkiego jest to, że tu 

gorąco zapraszam wszystkich Państwa, żebyście nas odwiedzali, bo nie trzeba o tym czytać. 

Trzeba przyjść, zobaczyć, spróbować i wtedy ocenić lub też zaproponować pewne zmiany, 

 bo nie jesteśmy wszechwiedzący, jesteśmy otwarci na wszelkie propozycje, jesteśmy otwarci 

na sugestie i chyba to jest najważniejsze, ten dialog między nami wszystkimi, żeby mogło się 

dziać tutaj dobrze. Mówiłam, że tylko troszkę dopowiem, więc dopowiedziałam krótko. Myślę,          

że intensywniej krótko. Natomiast podkreślę jeszcze raz. Zapraszam do współpracy, bo to my 

tworzymy naszą wspólnotę, naszą gminę Bogdaniec, która jest piękna, jak tutaj pan 

Nadleśniczy też mówił, pod względem środowiskowym, ale i piękna, bo mamy tutaj wiele 

ludzi, osób, organizacji, które chcą coś robić, które chcą wychodzić i działać wspólnie 

i proponuję, żebyśmy się wymieniali tymi działaniami. Może jest coś, co my w sołectwach też 

możemy zrobić i zrobimy to nieodpłatnie, w godzinach swoich pracy, w ramach promowania 

czytelnictwa i kultury, ale też może się zdarzyć, że ktoś przyjdzie i coś dla naszych 

mieszkańców zrobi tu, na terenie naszej biblioteki. I do tego bardzo gorąco zachęcam i dziękuję. 

 

 

Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania do Pani Dyrektor w tym punkcie? 

Nie słyszę. Wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 13 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  

że sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Bogdańcu za rok 2024 zostało 

przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji programu współpracy  



      z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku   

      publicznego w Gminie Bogdaniec za rok 2024. Proszę Panią Sekretarz Jolantę Daukszę  

o przedstawienie sprawozdania. 

 

Ad. 12 

Jolanta Dauksza – Sekretarz Gminy - Dziękuję bardzo. Program w 2024 roku 

obejmował współpracę w zakresie działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym, turystyki 

i krajoznawstwa, działalności na rzecz dzieci i młodzieży, w tym ich wypoczynku.  

Za planowane kwoty 30 tys. zł wydatkowano 15 882,90 zł. Współpraca obejmowała finansową 

i pozafinansową formę. Finansowa forma polegała na udzielaniu z budżetu gminy dotacji na 

realizację zadań publicznych. Zlecenie tych zadań odbywało się w trybie dwóch otwartych 

konkursów ofert. Łącznie organizacje pozarządowe złożyły 13 ofert. Wymagania formalnie 

spełniło 6 ofert. Z tych sześciu dwie organizacje zrezygnowały i odstąpiły od podpisania 

umowy. Czterema organizacjami wójt gminy zawarł umowy, to jest ze stowarzyszeniem 

Horsesports, projekt pod nazwą Bogdanieckim Szlakiem Konnym. Niestety do realizacji 

projektu nie doszło. Wnioskodawca po podpisaniu umowy zrezygnował. Dotację zwrócił 

zgodnie z trybem określonym w umowie. Z towarzyszeniem parafii pod wezwaniem świętego 

Michała Archanioła w Jeninie, projekt pod nazwą Teatr Amatorski, najlepszym sposobem 

przygotowania uczniów do wejścia w dorosłość. Całkowity koszt realizacji tego zadania 

to 3 267 zł i 10 gr. Dotacja z budżetu gminy wynosiła 2,5 tysiąca złotych. Wkład własny  

to kwota 767,10 zł. Był to wkład finansowy i wkład osobowy. Zawarto też umowę  

ze Stowarzyszeniem Bogdaniecki Uniwersytet Trzeciego Wieku, projekt pod nazwą Aktywny 

Senior. Całkowity koszt realizacji zadania to 12 409,49 zł. Dotacja z budżetu gminy wyniosła 

8 878,26 zł. 3 531,23 zł stanowiło wkład własny do projektu. I kolejna umowa zawarta,  

że stowarzyszeniem Aktywny Bogdaniec, projekt pod nazwą Czwarty Bieg Doliną Młynów w 

Nadleśnictwie Bogdaniec. Całkowity koszt realizacji zadania opiewał na 19.820,68 zł. Dotacja 

z budżetu gminy stanowiła kwotę 4. 504,64 zł. Wkład własny to 15.316,04 zł.  

Zadania zostały zrealizowane zgodnie z zawartą umową. Niewykorzystaną dotację w kwocie 

495,36 zł zwrócono z zachowaniem wszelkich terminów określonych w umowie. Jeśli chodzi 

o tą formę niefinansową to polegała ona na przekazywaniu informacji o planowanych 

działaniach możliwościach pozyskiwania środków finansowych z innych źródeł niż budżet 

gminy, konsultowania projektów uchwał, udostępniania obiektów gminnych na spotkania tych 

organizacji pozarządowych, promocji działalności tych organizacji w naszej Gazetce Lokalnej 

Wieści z Bogdańca oraz na naszych stronach internetowych gminy. Dziękuję bardzo. 

 

Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania do Pani Sekretarz w tym punkcie? 

Nie słyszę. Wobec tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 



Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 13 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że uchwała 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku  publicznego w Gminie 

Bogdaniec za rok 2024 została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie  

w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy  

do punktu 13. . Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu  profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania   

Narkomanii dla Gminy Bogdaniec na lata 2022-2025, oddaję głos Zastępcy Wójta.  

 

Ad. 13 

Jarosław Pasterski – Zastępca Wójta - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo - 

Wójt Gminy przygotował projekt uchwały zmieniającej uchwałę w zakresie uchwalenia 

gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii dla gminy w Bogdaniec na lata 2022-2025, w zakresie utworzenia 

gminnego punktu konsultacyjnego do spraw rozwiązywania problemów alkoholowych, 

przeciwdziałania narkomanii i przemocy w rodzinie. Utworzenie takiego punktu, takiej 

placówki otwiera szerokie możliwości skutecznego wspomagania działalności na rzecz 

profilaktyki, rozwiązywania problemów alkoholowych i narkotykowych oraz przeciwdziałania 

przemocy W rodzinie jest to zgodne z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi. Celem działalności tego punktu konsultacyjnego jest zdiagnozowanie 

problemów w zakresie uzależnień i przemocy w rodzinie oraz zaplanowanie pomocy, 

udzielanie wsparcia dla osób i rodzin korzystających z usług tego punktu konsultacyjnego 

należy w szczególności prowadzenie działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

profilaktyki rozwiązywania problemów uzależnień i przemocy w rodzinie, udzielanie osobom 

i rodzinom konsultacji oraz porad psychologicznych, prawnych, socjalnych i profilaktycznych 

w sprawach uzależnień i przemocy. motywowanie osób współuzależnionych do ewentualnego 

podjęcia psychoterapii w zakładach lecznictwa odwykowego, wspomaganie osób pijących 

ryzykownie i szkodliwie w podjęciu decyzji w sprawie zmiany szkodliwego wzoru picia, 

motywowanie osób uzależnionych od alkoholu do podjęcia leczenia odwykowego oraz 

psychoterapii, w zakładach lecznictwa odwykowego, udzielania wsparcia osobom po 

zakończonej psychoterapii przez rozmowy podtrzymujące lub udział w grupach wsparcia, 

inicjowanie interwencji w przypadku rozpoznania zjawiska przemocy w rodzinie poprzez 

udzielanie stosownego wsparcia i informacji o możliwościach uzyskania pomocy  

i powstrzymania przemocy. To są nie wszystkie, ale między innymi to są zadania tego punktu 

konsultacyjnego. Oprócz utworzenia tego punktu konsultacyjnego projekt uchwały zawiera 



również zmiany w zasadach wynagradzania członków imiennej komisji rozwiązywania 

problemów alkoholowych. Wójt zaproponował zmiany w zakresie wynagradzania dla 

członków komisji, za udział w Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i wzrost tego wynagrodzenia o 200 zł do kwoty 400 zł dla członków tej komisji, a dla 

przewodniczącego tej komisji również wzrost o 200 zł do kwoty 600 zł brutto miesięcznie, 

niezależnie od ilości posiedzeń komisji w danym miesiącu. Taka zmiana jest zgodna z ustępem 

5 ustawy z dnia 26 października o wychowaniu w trzeźwości przeciw działaniu alkoholizmowi, 

gdzie określa zasady wynagradzania członków gminnych komisji rozwiązywania problemów 

alkoholowych i powierza to Radzie Gminy. Poproszę o rozważenie przyjęcia tej uchwały. 

Jak będą jakieś pytania postaram się udzielić odpowiedzi. 

 

Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania w tym punkcie? Nie słyszę. Wobec 

tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 13 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że uchwała 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu  profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  Narkomanii dla Gminy 

Bogdaniec na lata 2022-2025, została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym (proj. 

uchwały w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy  

do punktu 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025, proszę 

panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Ad. 14 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - Szanowni Państwo, do budżetu 

wprowadzamy kwotę 326 803,38 zł, a dotyczą działu różne rozliczenia, rezerwy na 

uzupełnienie jednostki samorządu terytorialnego. To jest kwota 134 628 zł i to są zwiększenie 

dochodów na 2025 rok z przeznaczeniem na podwyżki dla nauczycieli. W dziale 853 pozostałe 

zadania w zakresie polityki społecznej. Wprowadzamy środki z przyznanego projektu FSO+,  

o którym wspomniał wcześniej Pan Bunt. Aktywna wieś Równy Start. Jest to kwota 157 175,38 



zł. Wkład własny do projektu to 10 500 zł. Do działu 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona 

Środowiska wprowadzamy kwotę 35 tysięcy. Jest to kontynuacja zadania pod nazwą Czyste 

Powietrze z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  

Do załącznika dotacyjnego wprowadzamy środki w kwocie 20 tysięcy, a dotyczą umowy 

partnerskiej przygotowanie i wdrażanie strategii zintegrowanych inwestycji terytorialnych 

miejskiego obszaru funkcjonalnego Gorzowa Wielkopolskiego oraz aktualizujemy zapis 

dotyczący dochodów z Funduszu Pomocy dla Obywateli Ukrainy w wysokości 56 973,77 zł. 

Dziękuję bardzo. 

 

Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania w tym punkcie? Nie słyszę. Wobec 

tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 13 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że uchwała 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025 została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu 

jawnym (proj. uchwały w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy  

do punktu 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego. Proszę Panią Sekretarz o przedstawienie projektu uchwał. 

 

Ad. 15 

Jolanta Dauksza – Sekretarz Gminy - Przedstawiamy Państwu projekt uchwały  

o wyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy. Uchwała ta ma 

zastosowanie do kolejnych lat budżetowych następujących po roku, w którym została przyjęta, 

czyli będzie obowiązywać od przyszłego roku. Projekt ten został, że tak powiem, stworzony na 

wniosek sołtysów wsi, którzy wystąpili do Rady o wyodrębnienie takich środków w budżecie 

gminy. Na komisji szeroko z sołtysami i radnymi omawialiśmy kwestie realizacji, czyli 

planowania, realizowania i zwrotów tych środków, także jeśli Państwo macie dalej 

jakiekolwiek pytania, to bardzo proszę, postaramy się na nie odpowiedzieć. 

 



Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania w tym punkcie? Nie słyszę. Wobec 

tego proszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 13 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że uchwała 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego została przyjęta jednogłośnie  

w głosowaniu jawnym (proj. uchwały w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy  

do punktu 17. Przyjęcie protokołu z przebiegu IX Sesji Rady Gminy Bogdaniec. 

 

Ad. 16 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Każdy z Państwa radnych miał możliwość 

zapoznania się z protokołem. Nie wniósł nikt uwag. W związku z tym przystępujemy do 

głosowania. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 13 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że protokół 

z przebiegu IX Sesji Rady Gminy Bogdaniec został przyjęty jednogłośnie  

w głosowaniu jawnym. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy  

do punktu 18 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Ad. 17 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Ja bardzo dziękuję wszystkim radnym za te 

pisemne interpelacje, nad którymi można właśnie się pochylić i tą precyzyjną odpowiedź 

Państwu udzielić. Bardzo dziękuję 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy  

do punktu 19 Sprawy różne (wnioski i informacje). 



Ad. 18 Sprawy różne. 

 

Renata Kowal – Sołtys sołectwa Jeże – mam pytanie do Pana Marcina, jak wyglądają rozmowy 

z wodami polskimi dotyczące ograniczenia przy wale, jeśli chodzi o spowalniacze? 

 

Marcin Mieczkowski – Kierownik RIT – udzielając odpowiedzi poinformował,  

iż dokumentacja o realizacji ruchu została wykonana i przesłana do Wód Polski i czekamy na 

akceptację. 

 

Joanna Głosińska – Sołtys sołectwa Jeninek- mam prośbę do Pana Marcina, bardzo prosiła bym 

o kontrolę stanu zadrzewienia wzdłuż drogi gminnej prowadzącej z Kwiatkowic do Jeninka  

i tutaj Podjenina, ponieważ tam kondycja wielu drzew budzi poważne wątpliwości. Tam jest 

nawet jedno drzewo, które można już nawet na wylot przejrzeć, co tam się dzieje. Więc tutaj 

bardzo bym prosiła. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Radny - Ja może w ramach przypomnienia tylko, tutaj na ósmej, 

dziewiątej sesji sołtys sołectwa Gostkowice zwracał się z prośbą o wyrównanie nawierzchni 

wału. Podczas rozmowy na sesji mówiliśmy, że tam w jakimś takim czasie ma równiarka 

ruszyć, także chciałbym tylko tutaj w ramach przypomnienia o tym wale, żeby pamiętać  

w miejscowości Gostkowice. 

 

Marcin Mieczkowski – Kierownik RIT – udzielając odpowiedzi poinformował - Wykonawca 

ma wejść w przyszłym tygodniu na równanie. Zaczynamy od najgorszych dróg. Systematycznie 

będziemy potwierdzać równanie na pozostałych drogach, w tym na wale również. 

 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – W związku z wyczerpaniem wszystkich 

punktów dzisiejszych obrad zamykam X sesję Rady Gminy Bogdaniec. Dziękuję wszystkim  

za przybycie i za udział. Dziękuję ślicznie. 

 

Zakończono 17:22. 

Protokołowała: Małgorzata Lewandowicz. 

 

 


